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封面说明：采用荧光光谱法研究了化合物1，5一二苯基一3一联苯基一2一吡唑啉(DBP)的光谱行为，发现溶

剂极性可显著影响DBP的发光光谱，使其发生光诱导的分子内电荷转移。同时，该物质可以作为电

子给体，与受体分子芴酮或三硝基芴酮发生分子间电荷转移，荧光猝灭机理为动态猝灭。该研究有

望为进一步理解芳基吡唑啉类化合物发光机理及其应用研究提供理论基础。见本期论文(李俊芬，

李鹏霞，张琳，董川．1，5一二苯基一3一联苯基一2一吡唑啉的荧光光谱行为研究)：P299一P305。
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“Imaging Science and Photochemistry”publishes the results of studies on all aspects of photo—

chemistry and imaging science／technology．The scope includes photo／electro—chemistry and opto—

electronic technology，as well as photo-electrochemical conversion and storage materials，electro—optical

materials，nonlinear optical materials，nano-materials，electro—luminescence materials and devices．

In addition，the journal publishes studies of informational sciences and materials，which include remote

sensing，information storage，recording materials，image information processing and displaying

materials．Papers in related areas such as photobiology，photomedicine and environmental photochemis—

try are also welcome．
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